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GATU- OCH                                                                 
FASTIGHETSNÄMNDENS HANDIK APPRÅD 

Protkoll  
    nr 5, 2004 

 
 
Tid: Torsdagen 22 april 2004 kl. 14.30-16.30. 
 
Plats: Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4, rum 
5:133, Rundbordssalen. 
 
 
 
Justeras: 
 
 
Ken Gammelgård               Lasse Gustafsson 
 
 
 
Närvarande: Ken Gammelgård (ordf.) (DHR), Elisabet 
Bergvall (R), Lasse Gustafsson (NHR), Tommy 
Hagström (DHR), Katarina Härdmark-Sandström 
(Hjärnkraft), Ulf Lettermark (SRF), Gunnar Slätt 
(FHDBF) och  Hjördis Stolt (Astma/allergi).  
 
Förhindrade: Åsa Jansson (RBU) och Monicka Zachari 
(SRF). 
 
Tjänstemän:  Lars Cedergrund, Lennart Klaesson,  
Lennart Nilsson, och Nils Tunving (§ 11).  
 
Övrig:  Anna Frank, arkitektfirma ÅWL  
(§ 11). 
 
§ 1.  Fastställande av dagordning.  
Dagordningen fastställs på sätt som framgår av 
protokollet bl a med ärenden under övriga frågor. 
 
 
 



 
 
 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Lasse Gustafsson. 
 
§ 3. Lokalers och handlingars tillgänglighet och 
användbarhet.   
Det framförs att lokalen är tillgänglig och 
sammanträdeshandlingarna varit anpassade.  
 
§ 4. Anmälan av protokolljustering.  
Det anmäls att protokollet för sammanträdet 2004-04-01  
justerats.  
 
§ 5. Inkomna protokoll. 
a) SBN:s handikappråd nr 5/2004. 
b) KS:s handikappråd nr 2/2004. 
Anmäls.  
 
Rådet avser att behandla Program för Torshamnsgatan 
mm och Kista Gård enligt rekommendation av SBN:s 
råd. Bl a bör gångvägarnas lutningar granskas. Kistas 
handikappråd bör inbjudas. 
 
§ 6. Uppföljning av samråd om 
parkeringsbestämmelser.  
Förslag till skrivelse, med underlag från  arbetsgrupp, 
godkänns efter ändringar. Skrivelsen sänds till kontoret.  
 
Sekreteraren får i uppdrag att undersöka dels vilket 
uppdrag kontoret egentligen har i frågan dels vad 
Vägverket anser om möjligheten att ha lokala 
föreskrifter.  
 
 
 
 
 



 
 
 
§ 7.  Rapport från seminarium anordnat av 
Miljöförvaltningen om Barn, astma och allergi. 
Hjördis Stolt och sekreteraren informerar.  
 
Medverkande, förutom tjänstemän från 
Miljöförvaltningen, var bland andra forskare och 
barnläkare.  
 
Vid undersökning i förskolor har det visat sig att 
luftkvalitén är dålig. Det kan bl a bero på att   
informationen om vilka åtgärder som behöver vidtas inte 
är bra eller på bristfällig ventilation. Det behövs goda 
insatser av planerare, byggare och underhållsansvariga 
för att resultatet ska bli bra. 
 
Ca 8% av skolbarnen har astma. De vanligaste 
inhalationsallergierna är bl a pollen (björk, al, hassel, 
timotej, gråbo) och mögel. Fukt och mögelskador beror 
ofta på felprojekteringar och att byggnaden är felaktig. 
Korta byggtider inverkar. 
 
§ 8. Tillgänglighetsprojektet. 
a) Tertialrapport i nämnden. Åtgärdsplan 2004. 
Lars Cedergrund kommenterar utsänt material som bl a 
visat på fördelningen av kostnader för åtgärder över  
staden. Summan kostnader totalt för 2004 beräknas till 
budgeterade 100 Mnkr. Upphandlingar för 2004 är nu 
gjorda och arbetet med åtgärder har påbörjats. 
 
Angående de låga summorna för vissa 
stadsdelsförvaltningar är orsaken till detta  
bl a att tillgänglighetsplaner ej är upprättade för dessa 
stadsdelar och många andra byggnationer är planerade 
eller pågår där finansierade med andra medel.   
 
 
 
 



 
 
 
b) Bas-programmet. 
Lennart Klaesson hänvisar till tidigare  redovisningar i 
rådet. Rådets synpunkter är kända och ska redovisas i ett 
tjänsteutlåtande. Bl a har rådet framfört förslag om krav 
på hiss i bostad i flera plan och krav på ett fritt utrymme 
på 90 cm på båda sidor om toaletten i bostäder. Krav 
som inte medtagits i nuvarande arbetsmaterial.    
 
Rådet framför också att: 
- hänvisning bör ske till Arbetsmiljölagen när det 

gäller arbetslokaler och till Grundskoleförordningen 
när det gäller skolor.  

- ifråga om terminaler ”hela resan” tas med och  att det 
hänvisas till aktuella råd och riktlinjer. 

- göra texten om uteplatser och balkonger tydligare 
- skriva in att det behövs en gemensam strömbrytare 

för golvuttag. 
- verktygen för sanktioner bör användas när inte 

riktlinjer etc följs och eventuella avvikelser anges 
tydligare. 

Klaesson understryker att förslaget ska remitteras till 
rådet innan ärende tas upp i nämnden. Ytterligare samtal 
ska även föras med cheferna för GFK och SBK.   

 
§ 9. Information om byggprocessen.  
Flyttas till något kommande möte.  
 
§ 10. Ärenden i nämnden och frågor om hur 
synpunkter på bästa sätt kan inkomma till nämnden.  
Rådet ger sekreteraren i uppdrag att: 
- kontakta roteln angående kontaktperson till rådet från 

GFN:s majoritetsgrupp som borgarrådet föreslagit 
tidigare 

 
- kontakta stadskansliet angående möjligheten att 

lämna synpunkter till de politiska partigrupperna 
innan nämnden sammanträder  

 



 
 
 
 
- kontakta förvaltningsledningen angående rådets    
    möte med nämnden 

 
§ 11. Förslag till detaljplan för kv Yxlan mm, Farsta. 
(Ärende som SBN:s handikappråd uppmärksammat 
GFN:s handikappråd på). 
 
Anna Frank och Nils Tunving informerar och framför  
bl a: 
 
Planen gör det möjligt att komplettera de fyra 
punkthusen vid Säfflegatan med två nya punkthus. 
Svenska Bostäder som äger de befintliga punkthusen  
avser att bygga de nya. Samtidigt föreslås Säfflegatan 
överförd till kvartersmark, vilket möjliggör att 
parkeringen för hela området kan lösas som 
markparkering. 
 
Husen läggs nära gatan och det finns bra möjligheter att 
angöra och parkera. Gång- och cykelvägar har tillräcklig 
bredd. Hissarna är tillräckligt stora. Viss lutning på 
Säfflegatan är 1:20. Utställning pågår. 
 
Rådet framför att lutningen 1:20 är för brant och att 
anvisningarna i stadens Utemiljöprogram för högsta 
lutning på gångytor inte följs. Rådet anser att skrivelse 
ska sändas till SBN om denna lutning och att en annan 
planering av huset på Säfflegatan, där lutningen är 1:20, 
behövs eller att tekniska lösningar måste tillkomma.  
 
Skrivelse bör också sändas till SBK om att den 
sakkunnige i  tillgänglighet för planen inte bör anlitas i 
fortsättningen. 
 
 
 
 



 
 
 
 
§ 12. Övriga frågor.  
a) SL:s trafikförändringar 2005, remiss. Yttrande till 
kontoret senast 2004-06-15. 
 
Ärendet tas upp på rådets nästa sammanträde. 
 
b) Inbjudan till konferens torsdagen den 13 maj  
2004 om Tillgänglighet som tillväxtfaktor. 
 
Elisabet Bergvall, Ken Gammelgård, Lasse Gustafsson, 
Tommy Hagström, Katarina Härdmark-Sandström, Ulf 
Lettermark och Hjördis Stolt deltar.  
 
Eftersom konferensen hålls på samma tid som rådet 
planerat sitt nästa möte bestäms att sammanträde hålls 
fredagen den 14 maj kl. 14.30-16.30.  
 
c) Möte med kontoret, Banverket 11/5 kl. 13.00 i 
Tekniska Nämndhuset om Citybanan i Stockholm. 
Utkast till PM om tillgänglighet.  
 
Tommy Hagström utses att representera rådet på 
sammanträdet.  
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare  


